
 

 

   

 

 
 
 
 
 
 

 

 

 

   

 

 

 

 

 

 

 
Číslo 4 

Ročník: XXXVII   Datum: 17. 12. 2012   Cena výtisku: 10,- Kč vč. DPH 

 

Město Kardašova Řečice Vás srdečně zve na letošní  

 

VVáánnooččnníí  ttrrhhyy  
  

Náměstí  J. Hrubého,  sobota  22. prosince 2012,  ve 14.00 

 

Doprovodný program :  

 

Pavl ína J íšová a přátelé  (folková legenda) 

Křest knih Zdenky Maršíkové a Jana Frolíka 

Ballare (renesanční taneční skupina)   

Sváteční troubení - Machovo žesťové kvarteto   

 

Stánky se stylovými výrobky! Živý betlém !    

Bohaté sváteční občerstvení !  
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Informace z městského úřadu 
 

Rok Boleslava Jablonského 
 
 V nadcházejícím roce 2013 oslavíme při několika příležitostech život a dílo významného českého 
básníka Boleslava Jablonského, od jehož narození v Kardašově Řečici uplynou v pondělí 14. ledna 2013 
již dvě století. Toto významné jubileum si připomeneme poprvé při uctění jeho památky před 
básníkovým rodným domem (mlýnem) v Jablonského ulici a následně u pomníku na náměstí. Vzhledem 
k zimnímu času to bude jen krátké zastavení se stručným průvodním slovem na obou místech a 
položením kytic za hudebního  doprovodu skupiny Ing. Karla Macha. K tomuto aktu se sejdeme 

 
v neděli 13. ledna ve 14 hodin před řečickým mlýnem čp.298. 

 
Večer ve 20.00 hod. si pak můžete na rozhlasové stanici ČRo 3 –Vltava, v pořadu Schůzky 

s literaturou, poslechnout hodinový pořad s názvem Mocným proudem jest duch času, věnovaný 
Boleslavu Jablonskému, který připravil Jan Frolík s redaktorem Milošem Doležalem. Zazní zde 
Jablonského básně (především z Písní milosti), z toho jedna zhudebněná, zahraná a nazpívaná Petrem 
Hromádkou (Máj - nově nahraný F. Benešem). V pořadu vystoupí i další osobnosti spjaté s Kardašovou 
Řečici, P. Hroznata František Janoušek a profesor Stanislav Komárek. 

Na květen připravuje kulturní komise MÚ zájezd do Prahy ke hrobu B. Jablonského na 
Vyšehradě a do Strahovského kláštera. Pokud se to podaří, bude součástí zájezdu i divadelní 
představení v některém z pražských divadel. 

Hlavní slavnost je směrována na léto, na víkend 10. až 11. srpna. Zatím jen v hrubých obrysech 
můžeme zmínit literární pásmo o Jablonském, jehož scénář připravila MgA Sabina Langrová pro 
společné představení divadelního spolku Jablonský z Jindřichova Hradce a našich ochotníků spolku J. 
K. Tyl. Provedeno bude v kulturním domě v sobotu večer 10. srpna. Neděle bude zahájena mší, kterou 
přijede celebrovat pan opat Strahovského kláštera, J. M. Pojezdný a následovat bude program na 
otevřené scéně na řečickém náměstí. Zahájena bude též výstava o Jablonském, kterou připraví Muzeum 
Jindřichohradecka. Podrobnější informace budou včas zveřejněny na webových stránkách města, 
v Řečických zajímavostech, na plakátech a samozřejmě prostřednictvím městského rozhlasu. 

Přejme si jen, aby se vše podařilo připravit s náležitou pečlivostí a úrovní. 
       
                    

 
                                        Těžko jest slavíku 

 
     Město Kardašova Řečice vydalo k  200. výročí narození 
oblíbeného a pravděpodobně nejčtenějšího českého básníka  
19. století, Boleslava Jablonského, knihu Zdenky Maršíkové „Těžko 
jest slavíku“, která přibližuje jeho pozoruhodný životní příběh v 
kontextu dějinných událostí. Ve druhé části publikace najde čtenář 
výběr z Jablonského básní, z nichž některé vyjadřují stesk a touhu po 
vlasti básníka - kněze, přeloženého víceméně z politických důvodů 
do polského Krakova, kde byl nucen prožít polovinu svého života. 
Jeho poezie byla blízká např. Janu Nerudovi. Ve fotopříloze jsou 
zajímavé dobové fotografie, včetně několika méně známých 
podobizen básníka a ukázky jeho rukopisu. Knihu uzavírá 
genealogická příloha o rodu Tupých, z něhož básník, vlastním 
jménem Eugen Karel Tupý, pocházel.  
     I tato kniha vychází bez nároku autorky na honorář. Křest knihy 
„Těžko jest slavíku“ spolu s knihou Jana Frolíka  „Zaneste city mé ku 
klidné Řečici“ se uskuteční v rámci tradičního kulturního programu o 
vánočním trhu na náměstí v sobotu 22. prosince 2012. 
                                                                                                                           Zdenka Maršíková 
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Sídliště T. G. Masaryka se dočkalo nových chodníků 
 

     Tak trochu vánoční dárek dostalo naše sídliště T. G. Masaryka. V důsledku dobrého hospodaření 
města, kdy se ke konci roku objevily některé mimořádné prostředky a městská rada rozhodla ještě 
v letošním roce realizovat některé akce, z nichž největší byla celková rekonstrukce chodníků na sídlišti 
T. G. M. Ta spočívala v odstranění staré dlažby i obrubníků, odstranění spodních vrstev a položení 
nových, a pak vlastní pokládka nové zámkové dlažby a obrubníků. 
     Chodníky byly nově provedeny až po vstupy do paneláků a bezbariérových přístupů do nich včetně 
vodících lišt pro nevidomé a snížených nájezdů pro vozíčkáře a jejich označení plastickou dlažbou, 
takže se značně zlepšila možnost přístupu handicapovaných lidí do těchto domů. Součástí stavby byla i 
nová překládka dlažby až po proluku do Palackého ulice, takže sídliště je dobře přístupné z obou stran. 
     Nové chodníky zlepšily nejenom vzhled celého sídliště, i pohodlnější chůzi po nich, ale umožní i jejich 
snadnější údržbu v zimních měsících. 

 

Rozsvícení vánočního stromu překvapilo  

 
     Novou akcí, kterou připravilo město spolu s kulturní komisí pro své občany, bylo slavnostní rozsvícení 
vánočního stromu na první adventní neděli. 
     Vánoční strom, kterým je živý stříbrný smrk uprostřed našeho náměstí (mimochodem se jedná o 
strom T. G. M., zasazený 7. 3. 1990 na připomínku této významné osobnosti našeho státu) každý rok o 
něco povyrostl, a tak je třeba každoročně doplnit a rozšířit jeho výzdobu. Tentokrát v důsledku 
příznivého roku povyrostl o téměř 1 metr a naše technika již na něj nestačila a musela být na jeho 
ozdobení povolána technika z Jindřichova Hradce. 
     Rozsvícení stromu proběhlo poprvé, a co nás překvapilo nejvíce, byla velká účast občanů, kteří se 
zde sešli. Více než sto lidí potvrdilo, že tato akce má své opodstatnění a příznivce, a my již nyní 
přemýšlíme o tom, jak tuto akci rozšířit a vylepšit. 

 

Aukce dřeva se osvědčila 
 

     K novému způsobu prodeje dřeva z městských lesů přistoupila radnice v poslední době a nutno říci, 
že tento prodej se nám velmi osvědčil. Zatímco dříve jsme dřevo prodávali v poptávkovém řízení u třech 
firem, v poslední době využíváme formu veřejné aukce na internetu a cena prodávaného dřeva se velmi 
zvýšila. Při poslední aukci smrkové kulatiny bylo celkem 42 příhozů a cena se v adrenalinovém finále 
vyšplhala až na 2.400,- Kč za m3, což je cena velmi vysoká a dlužno říci, že jsme se k podobné ceně 
dříve ani nepřiblížili. 
     V této formě prodeje chceme i nadále pokračovat a využít současnou velkou poptávku po dřevě ku 
prospěchu městské kasy. Budeme proto pokračovat v další těžbě dřeva, ale zároveň nezapomínáme ani 
na úklid pasek po těžbě a novou výsadbu lesa. Městské lesy jsou v dobrém stavu a máme dostatek 
porostů k těžbě, a zatím nebyla zdaleka naplněna čísla těžby určená lesním plánem. Při obnově lesa se 
snažíme využít i pracovníků na veřejně prospěšné práce či veřejnou službu, abychom snížili náklady a 
zároveň poskytli práci místním lidem. 

 

Školní kuchyně má nové vybavení 
 

     Zcela zásadní obnovy se dočkala kuchyně při naší základní škole. Po opravě vzduchotechniky 
v první polovině roku došlo i na instalaci nového konvektomatu, smažící pánve a obslužných vozíků 
v kuchyni. Zejména nový konvektomat umožní mnohem kvalitnější, ale i snazší vaření, ušetří práci 
kuchařkám i personálu a v neposlední řadě sníží i spotřebu elektřiny a vody. Investice do kuchyně 
přesáhla milión korun a my budeme samozřejmě chtít, aby se služby školní kuchyně rozšířily a využily i 
pro širokou veřejnost.  
     Škola se stane plátcem DPH a nebude proto nutné omezení její služby pro veřejnost, ale naopak tyto 
služby budou rozšířeny a nemalé peníze, vložené do různých školských zařízení, se budou alespoň 
částečně vracet a vylepší rozpočet školy. Kromě již zmíněného stravování se využijí lépe i možnosti 
ubytování zejména o prázdninách, služby tělocvičny, posilovny, ale i krátkodobé pronájmy školních 
prostor pro různé vzdělávací akce. Škola je dnes na tyto věci dobře připravená a my ji chceme více 
zapojit do veřejného života v městě ku prospěchu veřejnosti i samotné školy. 
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Kulturní dům dostává novou tvář 
 

     Již více než dva měsíce se pracovníci města věnují úklidu a renovaci našeho kulturního domu. Jeho 
stav v poslední době nebyl uspokojivý, a tak se město rozhodlo tuto nepříznivou situaci změnit. Začalo 
se úklidem a vyklízením všech prostor, zejména sklepních, kde se za léta provozu nashromáždilo 
neuvěřitelné množství věcí, od starých lednic a sporáků až po vyslovený odpad. Vozy tohoto odpadu 
byly vytříděny a podle druhu odváženy do sběrného dvora. Pokračovalo se bílením a malováním všech 
prostor, opravou osvětlení, broušením, drátkováním a pastováním podlah a spoustou dalších detailů.        
     Velkou investicí bylo rovněž nové osvětlení a ozvučení, které bylo pořízeno pomocí dotace 
z Jihočeského kraje. Jednoduché nebylo ani vyčištění opon a horizontů, zejména kvůli jejich rozměrům. 
Většina těchto věcí se podařila do divadelního představení „Ježibaby z Babína“, které bylo v pátek  
30. listopadu. 
     Zůstává však celá řada problémů od vytápění až po řešení problematiky provozování celého KD. 
Věřím však, že i tuto věc se podaří vyřešit a návštěvníci divadla budou příjemně překvapeni změnou, 
která se v našem KD v poslední době stala. 

 
 

Nítovická kaplička se po opravě představí veřejnosti 
 

Zásadní opravou fasády a přilehlého okolí prošla v poslední době kaplička v Nítovicích. Stavbu 
prováděla parta řemeslníků v čele s panem Janem Böhmem a stála necelých  
45 tisíc Kč. Poškozená omítka byla odstraněna, opadané římsy včetně soklu opraveny a doplněny, 
omítka zpevněna perlinkou, přeštukována a na závěr byly provedeny nové nátěry. Barva těchto nátěrů je 
sice neobvyklá – světle zelená, ale vzešla z diskuze mezi nítovickými občany a odliší se od převažující 
žluté barvy okolních domů. Kapličku chceme představit veřejnosti dne 23. prosince letošního roku v 17 
hodin při společném setkání, na které si dovoluji tímto pozvat širokou veřejnost. Kaplička bude při této 
příležitosti slavnostně vyzdobena a osvětlena, zpřístupněna veřejnosti a uvnitř bude vystavena sbírka 
andělů. Před kapličkou bude hrát žesťová kapela K. Macha vánoční koledy, které si mohou všichni 
přítomní rodáci, příznivci a přátelé Nítovic společně zazpívat a věřím, že se najde i nějaké teplé 
občerstvení, které zahřeje přítomné na těle i duchu. 

MVDr. Petr Nekut 
 

 

Připravované kulturní akce 
 

Těšíme se na PŘIPRAVOVANÉ AKCE 
 
Pátek 4. ledna 2013, 18 hodin – Tříkrálový koncert v kostele sv. Jana Křtitele, vystoupí PS Smetana 
z J. Hradce, na programu Česká mše vánoční J. J. Ryby a české koledy. 
Neděle 13. ledna 2013, 14 hodin – Zahájení Roku Boleslava Jablonského u jeho rodného domu, poté  
průvod a položení kytice u pomníku na náměstí J. Hrubého. 
Sobota 19. ledna 2013, 20 hodin – Modelářský ples v sále kulturního domu v Kardašově Řečici, hraje 
TO BARET. 
Neděle 20. ledna, 14. hodin – Setkání seniorů v sále KD K. Řečice, hraje Řečická kapela  
Ing. Karla Macha. 
Sobota 9. února 2013, 9.30 hodin - Masopustní průvod 
Sobota 9. února 2013, 20 hodin – Divadelní ples, hraje TO BARET  
Sobota 23. února 2013, 20 hodin – Hasičský ples, hraje TO UNIVERZAL  
 
(Změny programu vyhrazeny, další akce se připravují) 

Mgr. Karel Sláma                                              
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SPOZ 
(Sbor pro občanské záležitosti) 

 
     Předsedkyně Sboru pro občanské záležitosti Jana Chvojková přivítala v obřadní síni městského 
úřadu v sobotu 8. prosince 2012 tyto nejmladší občánky: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Nikola Bejnová 
Jan Slanina 

Jakub Stellner 
Karolína Kopelentová 

Petr Vodička 
Jan Gebr 

Kristýna Neužilová 
 
 

Ve čtvrtém čtvrtletí roku 2012 oslavili nebo ještě oslaví svá životní jubilea tito naši spoluobčané: 
 
Věra Radostová    Růžena Chudomelková 
Vladimír Kalina    Marie Prokešová 
Růžena Maryšková   Marie Kazdová 
Miroslava Jirků    Stanislav Charvát 
Jan Zelenka    František Heřman 
       

 
 
 
 
 

 
                Marie Nováková 
                František Michal 
               Jiřina Pospíšilová      
               Vlasta Žáková 
               AnežkaŠvejdová 
               Božena Müllerová                                                            
               Božena Míchalíčková 

 
 
Přejeme všechno nejlepší a do dalších let mnoho zdraví! 
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     Sbor pro občanské záležitosti přeje všem našim spoluobčanům krásný advent, hezké svátky a hodně 
zdraví a spokojenosti i po celý rok 2013. 
     Dovolujeme si i v příštím roce našim významným jubilantům také nechat zahrát písničku pro potěšení 
od Řečické kapely na stanici České Budějovice - dopolední Písničky pro radost 

Jana Chvojková 

 

Ze školy 

Vlakové nádraží 
 

     Dne 21. 9. 2012 se uskutečnila akce na vlakovém nádraží v Jindřichově Hradci, které se zúčastnili i 
naši žáci 1. stupně. Na nádraží pro nás bylo připraveno mnoho zajímavostí a zábavy. Děti provezla 
drezína, následovala výstava elektrických vláčků na modelové železnici, úspěch sklidil i vagón se 
zábavným vyžitím a na závěr nechyběla ani pohádka. Celé dopoledne nás provázela dobrá nálada a 
akce se nám velice líbila. 

 
EVROPSKÝ DEN JAZYKŮ Zš a Mš Kardašova Řečice 

2. stupeň ZŠ 
  
     Dne 27. září 2012 proběhl na základní škole evropský den jazyků. Zapojil se první i druhý stupeň 
základní školy a každá třída plnila různorodé úkoly, které žákům přiblížily nejen jazyky cizích států, ale 
také jejich národní zvyky, sporty, jídla a kulturu. Žáci deváté třídy přiložili aktivně ruku k dílu a pilně 
spolupracovali s učitelkami. Úkoly, které plnili žáci 6. A, 6. B, 7. a 8. třídy, vycházely většinou z nápadů 
„deváťáků“ a za jejich výbornou organizaci a nápady jim patří velký dík. 
     Na druhém stupni bylo 12. stanovišť s jednotlivými úkoly, žáci museli například rozpoznat pozdrav a 
mapu země, které daný pozdrav patří, dál poznávali vlajky, hymny a důležité budovy cizích států. 
Nechyběla ani mezinárodní kuchyně, ve které žáci ochutnávali anglický puding, maďarský guláš, 
slovenské halušky, české buchty a italskou pizzu. Ochotným maminkám, které se zhostily role kuchařek, 
velice děkujeme. U dalšího stanoviště žáci poznávali národní sporty a rovněž si i zasportovali střelbou 
míče na bránu. Nechyběli ani slavní čeští a zahraniční prezidenti, seriály a písně. 
     Evropský den jazyků byl zakončen sčítáním bodů, které žáci nasbírali na stanovištích a vyhlášením 
výsledků. Výherci byli odměněni sladkostmi a po úspěšném dni se všichni spokojení, žáci i učitelé, 
rozešli domů. 

 

 

Island kolem dokola, aneb Stopem za sopkami a gejzíry 
 

     Na úterý 30. 10. jsme pozvali na přednášku pana Jiřího Lehejčka, který poutavým a místy i velmi 
vtipným způsobem vyprávěl o tomto severském ostrovním státu. 
S žáky se podělil o své zážitky ze studijního pobytu delšího než 5 měsíců. Povídali jsme si o bublající 
lávě, horkých řekách, ledovcích, horských výšinách, nesčetných vodopádech, ale i o drsném islandském 
vnitrozemí, které je mnohdy považováno za poslední divočinu v Evropě.   

                                                                                                                                  Zbyněk Michálek 

 

BESIP 
 
     Již po několikáté se žáci ZŠ v Kardašově Řečici zúčastnili výuky dopravní výchovy na dopravním 
hřišti v Jindřichově Hradci. Pod vedením instruktorů Cakla a Migla se žáci 4. A a 4. B ve dnech 11. a 12. 
10. učili základům bezpečné jízdy na kole. Projeli si kruhový objezd, železniční přejezd, dávali přednost 
vozidlům na hlavní silnici, respektovali dopravní značky. Povinnou výbavou byla i mnohdy opomíjená 
ochranná přilba. 
Po praktické části následovala řada prospěšných informací v učebně. Na videu děti sledovaly 
nebezpečné dopravní situace, projíždění křižovatek i správně vybavené kolo. 

V závěru se pokusily odpovědět na vybrané otázky dopravního testu. Na jaře po jeho úspěšném 
vyplnění získají žáci řidičský průkaz pro cyklisty.    

                                                                                                                                           Jiřina Tůmová 
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EXKURZE – ROLNIČKA SOBĚSLAV 

 
     V úterý 23. 10. 2012 byl vyhlášen na naší škole tzv. 
exkurzní den. Žáci 2. třídy s paní učitelkou Milenou 
Zikešovou a žáci 5. B třídy s paní učitelkou Lenkou 
Míchalovou jeli vlakem do Soběslavi, kde navštívili 
Rolničku. V praktické škole Mgr. Karel Novák (ředitel 
Rolničky) a Bc. Olga Mišunová – Kutilová (vedoucí 
centra denních služeb pro děti) seznámili naše děti 
s výukovým programem, ukázali učební pomůcky pro 
mentálně postižené děti. Úvodní slovo pana ředitele na 
děti zapůsobilo. Přiměřeně jejich věku jim v krátkosti řekl 
o mentálním postižení, o praktické škole, chráněných 
dílnách, o zapojení do života. Prohlídka praktické školy 
naše děti okouzlila. Líbilo se jim moderní vybavení 
učeben a spousta praktických  pomůcek. 
     Společná hra s dětmi z praktické školy na bubínky, 
tzv. bonga, ozvučná dřívka a triangly byla úžasná. Děti 
pochopily pokyny paní Mišunové a jejich koncert 
rozveselil všechny přítomné, nám, dospělákům, vykouzlil 
úsměv na rtech.  
     Z praktické školy naše kroky směřovaly do blízké 
čajovny, kde se děti občerstvily limonádou a výborným 
medovníkem. Prohlédli jsme si keramickou dílnu, kde 
šikovné ruce vyráběly nádherné hrnečky s šípky, viděli 
jsme dokončovací práce na látkových taškách 
s Rolničkou. Děti si nakoupily drobnosti, které vyrábí 
mentálně postižení lidé – hrnečky, rybičky, náušnice atd.  
     Děkujeme za vstřícnost, ochotu a strávený čas Mgr. 
Karlu Novákovi, paní Bc. Olze Mišunové Kutilové. 

Uvítáme další spolupráci. Děti poznaly, jak žijí a pracují mentálně postižení lidé. Poznaly, že i oni patří 
do naší společnosti. A tak to má být. 

PaedDr. Milena Zikešová 

 
 

Sběr starého papíru 
 

     V pátek 30. 11. 2012 se uskutečnil plánovaný odvoz starého papíru. Žáci naší školy sbírali a přinášeli 
společně se svými rodiči do školy nastřádaný starý papír. Akci "rozjela" paní zástupkyně Jana Marešová, 
organizací byla pověřena paní učitelka Milena Zikešová. Pan školník prováděl nelehký úkol - každé ráno 
přebíral, vážil a zapisoval všem žáčkům množství kilogramů starého papíru. Měli jsme obavy, abychom 
"nanosili" potřebných 3 000 kg - požadavek firmy. Ale zadařilo se. V prvním kole jsme nasbírali 3 810 kg. 
A pozor, malí druháčci společně se svými rodiči přinesli 1 025 kg. REKORD! 
     Děkujeme za pomoc všem dětem, rodičům a našim příznivcům. 
     Druhé kolo sběru se uskuteční v únoru, sbírejte prosím i nadále. Nejlepší sběrači budou firmou 
oceněni. Škola použije utržené peníze na nákup nových učebnic, které moc a moc potřebujeme. 

PaedDr. Milena Zikešová 
 

Nabídka obědů 
 
     Naše škola se od 1. prosince 2012 stala plátcem DPH, a proto již nejsme limitovaní výdejem obědů 
pro cizí strávníky. Chceme tedy nabídnout veřejnosti možnost odebírat obědy ze školní jídelny do 
přinesených jídlonosičů. Obědy se skládají z polévky, hlavního jídla, případně salátu, moučníku, ovoce 
apod. Výdej obědů je vždy od 10 -10,30 hodin. V případě zájmu si obědy můžete přihlásit na tel. čísle: 
734 200 927. 

Mgr.Jana Marešová 
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Beseda v knihovně 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
     V úterý 4. 12. 2012 jsme navštívili poprvé v letošním školním roce místní knihovnu. Paní Vondrková 
si pro nás připravila hezké  hry a aktivity. Nejprve jsme si zopakovali, jak se v knihovně chovat a 
půjčovat knížky. 
      Pak jsme vytvořili dva hady podle abecedy, a to klučičí a holčičí, stříhali jsme sněhulákové   pásové 
vystřihovánky, plnili různé úkoly z obálek, luštili vánoční osmisměrky a v závěru vyplnili vysvědčení 
knihovně.  
     Děkujeme paní Vondrkové a těšíme se na další návštěvu. 
                                                                                 Druháčci s paní učitelkou PaedDr. Milenou Zikešovou 

 
 

Přípravy na školní vánoční jarmark vyvrcholily 

 
     Ve čtvrtek 13. 12. 2012 se uskutečnil v tělocvičně 
základní školy již druhý vánoční jarmark. Druháčci se snažili, 
vyráběli každý týden na kroužku Tvoření s paní učitelkou. 
Pomáhali i rodiče. A co Vás čekalo? Výrobky z korálků, ze 
šišek, ze stužek, z papíru, ... Bylo to naše velké tajemství. 
Ale přece jen malinko jsme podhalili roušku tajemství na 
fotografii. 
      Za utržené penízky plánujeme jet na konci školního roku 
na výlet.  
Děkují druháčci s paní učitelkou PaedDr. Milenou Zikešovou 

 
 

 

 
Ježibaby z Babína 

 
     V pátek 30. 11. 2012 se žáci z naší školy vypravili do 
kulturního domu na divadelní představení místního 
ochotnického souboru Ježibaby z Babína. Představení 
se všem líbilo. Ve vodníkovi poznali pana starostu, v 
ježibabě paní zástupkyni. Písničky jsou mezi dětmi tak 
oblíbené, že si je zpívají a posloucháme je skoro každý 
den.  
     Děkujeme všem "divadelníkům" za krásný zážitek. 

PaedDr. Milena Zikešová a druháčci 
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Mikuláš s čerty 
 
     V úterý 5. 12. 2012 za námi přišel do třídy Mikuláš a dva čerti - opravdoví, stejní jako vloni. Mikuláš si 
vypsal z knihy hříchů vše o nás. Měl přehled, co se děje u nás doma, ale i ve škole. Každého si 
vyzkoušel ze čtení nebo počítání, anděl nám rozdal dárečky. Čerti byli strašidelní, hlavně ten větší. 
Někoho posadil i na skříň. Slíbili jsme, že se polepšíme a nebudeme tolik zlobit, budeme uklízet 
pokojíčky, krmit psa i kočku, budeme hodnější na sourozence. Velký čert nám umyl umyvadlo, prohlédl 

se v zrcadle, na chvíli usnul, zkoušel číst a počítat na 
tabuli. Mikuláš nám také řekl, že chodil do školy 6 let a 
poté se učil na Mikuláše ještě 12 let. Od roku 1512 létá z 
nebe za dětmi. Dal paní učitelce číslo na lucifera do 
pekla - má stejného operátora i číslo jako vloni. Snad ho 
nebude paní učitelka potřebovat. Nakonec chtěl čert 
odnést paní učitelku do pekla, ale nedali jsme ji. 
     
 Děkujeme, děkujeme druháčci s paní učitelkou PaedDr. 
Milenou Zikešovou 
 
(Děkujeme nebeskému poslovi, pekelníkům za jejich čas 
a trpělivost. Všem lidem se srdcem na dlani, kteří na nás 
nezapomněli.) 

 

 

Advent v mateřské škole „Stonožka“ 

 
     Dětmi toužebně očekávaný čas už nastává. Vánoční doba je zahalena jak pro malé tak i pro velké 
určitě největším a nejtajuplnějším kouzlem. Už si v duchu můžeme představovat, jak voní vánoční 
stromeček, betlém stojí na svém místě a dárky čekají, až zazvoní zvoneček.  
     I když z klidné vánoční nálady dnes zbylo už jen velmi málo, snažíme se dětem připomenout alespoň 
něco ze starých zvyků a obyčejů. Hned na začátku adventní doby k nám do školky přijela divadelní 
společnost „Okýnko“ s pohádkou „Putování za Ježíškem“.  Děti se dozvěděly, jak se slaví Vánoce ve 
světě a všichni společně jsme si zazpívali koledy.   

     Na adventním kalendáři netrpělivě 
počítáme, kolik dní chybí do Štědrého dne a 
zjišťujeme, kdy má svátek jaká bytůstka, 
osůbka nebo maškara, které provázejí různé 
hry, říkadla, případně nosí i malé dárky. 
Jednou z nich je samozřejmě svatý Mikuláš, 
který nás navštívil 5. prosince v doprovodu 
anděla a čerta. Děti vyzdobily své třídy 
malovanými i papírovými Mikuláši, čertíky i 
andílky. Potom mu děti přednesly básničky a 
zazpívaly písničky, které si pro něho 
společně připravily. A protože u nás máme 
jen samé hodné děti, všem nadělil něco 
dobrého.   
    Jako každoročně se nejstarší děti těší na 
cestu vláčkem do Jindřichova Hradce, kde si 
prohlédnou krásné Krýzovy jesličky. Ale i  
rodiče nepřijdou zkrátka, mohou si společně 

s dětmi vyrobit ve školce malý dáreček, kterým třeba ozdobí štědrovečerní tabuli, a nebo jím udělají 
někomu radost. Samozřejmě při společném tvoření nesmí chybět vánočka a koledy.  
      Děti nezapomínají ani na zvířátka. Na podzim pilně sbírají kaštany, žaludy a semínka, aby mohly 
nadělovat obyvatelům lesa při vycházce ke krmelci.  
     A jak to ve školce vypadá při vánoční besídce? Den před příchodem Ježíška do školky společně 
zdobíme ve třídách stromečky, chystáme betlémy a trénujeme koledy. A máme tu vysněný den. Děti 
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přicházejí do vyzdobených tříd, kde je slavnostně prostřeno a čeká na ně ke svačince linecké cukroví 
napečené od paní kuchařek. Po společném stolování se všichni scházíme ve třídě „Míček“, zpíváme si 
s varhany překrásné koledy a vánoční písničky a netrpělivě očekáváme zvonění zvonečku. Kouzelné 
cililink nás pozve pod tajemný stromeček, kde děti objevují, co jim Ježíšek přinesl. A následuje to 
radostné rozbalování a hraní se všemi hračkami. Samozřejmě se musíme jít podívat do ostatních tříd, 
kde Ježíšek také naděloval. K obědu nám paní kuchařky připraví rybí polévku a řízek. Domů si děti 
každoročně odnášejí sladkou „koledu“ s  malým dárečkem.  
     A protože je konec roku za dveřmi, ráda bych poděkovala všem paním učitelkám a správním 
zaměstnancům za jejich trpělivost a svědomitou práci. 
Rodičům za jejich důvěru, spolupráci a finanční i materiální pomoc. Všem sponzorům, kteří nám ochotně 
pomáhají při financování některých aktivit a plnění přání dětí. A samozřejmě děkujeme městskému 
úřadu za spolupráci a pomoc při financování a údržbě celého objektu mateřské školy. 
     Vám všem, vážení čtenáři, přeji za kolektiv pracovníků mateřské školy spokojené prožití vánočních 
svátku a do nového roku hodně zdraví a pohody.  
                                                                                                                                          Bc. Jana Jandová 

 
Další informace 

Znovuzrozená sv. Barbora 
 

 První listopadová neděle si ještě 
zachovala slabý odstín babího léta. Ač bylo 
postupně víc zataženo než polojasno, přece jen 
odpoledne sluníčko občas rozsvítilo barevnou 
paletu podzimního lesa. Zeleň jehličnanů oživila 
zlatá a bronzová barva dubů i tizián osamělých 
buků. Radost pro oko i pro duši. Psí procházka 
měla navíc vedle potěšení z podzimních tónů 
lesa svůj cíl - podívat se po několika letech, jak 
to dnes vypadá na Barboře. A mohu potvrdit, že 
jsme byli příjemně překvapeni novou tváří 
bývalého poutního místa, tak spjatého s historií 
zdejšího kraje, které, ač v soukromých rukou, je 
nejen zachráněno před definitivní zkázou, ale je 
i ukázkou rekonstrukce, provedené vkusně a 
přiměřeně s ohledem na změnu užívání. Do 

výšky protažené krovy kostela i věže nemají asi úplně oporu 
v jejich historické podobě, ale přesto je objekt vzácnou 
ukázkou použití soukromých finančních zdrojů pro záchranu 
kulturní památky, které není u nás až tak často obvyklé. 
 Historie tohoto místa je dlouhá. Poustevní kapli založil 
rytířský a špitální řád Johanitů, který pomáhal hradeckým 
Vítkovcům od počátku 13. století kultivovat a osídlovat zdejší 
tehdy nehostinné končiny hraničního lesa a močálovité půdy. 
V roce 1503 na přímluvu Jindřicha IV. z Hradce papežský 
legát kardinál Petr udělil tomuto kostelu - v té době už 
v gotické přestavbě - částečné odpustky kajícím se 
křesťanům, kteří vykonali pouť a zúčastnili se pobožnosti. Na 
téměř tři století se sv. Barbora stala oblíbeným poutním 
místem, jehož tradici udržovali zvláště v 17. století hradečtí 
jezuité a mariánské družiny. Poutě se konaly vždy v Pondělí 
velikonoční, o křížových dnech, v úterý svatodušní, v neděli 
po sv. Bartoloměji a na svátek sv. Barbory. V roce 1663 se 
zúčastnilo jedné z poutí 260 věřících, roku 1717 až 1000 
poutníků. Z Hradce vycházelo procesí od kostela sv. Máří 
Magdaleny ke kostelu sv. Jakuba a po třech zastaveních u 
božích muk při polní cestě došlo na Barboru. Kousek od 
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kostela, směrem k Děbolínu, se ještě dochovala poutní kaplička, stojící nedaleko studánky, která 
pamatuje procesí, přicházející jak od Jindřichova Hradce, tak i od Kardašovy Řečice. 
 Císař Josef II. proslul svými reformami a též zrušením mnohých klášterů a kostelů. Nebyl přítelem 
procesí a poutí, a tak v roce 1789 zrušil i poutní místo u sv. Barbory. Vybavení bylo rozprodáno a sám 
kostel prodán za 100 zlatých vrchnosti. Až v roce 1895 byl zásluhou hraběnky Josefíny Černínové kostel 
znovu opraven a skromný domek poustevníka přestavěn na velkorysou myslivnu. Místo opět na čas 
ožilo poutěmi a též národními slavnostmi, aby se nakonec stalo oblíbeným výletním cílem turistů. 
Ředitelství drah tomuto trendu vyhovělo zřízením nedaleké železniční zastávky. 
 Po roce 1945 byl majetek posledních jindřichohradeckých pánů z rodu Černínů z Chudenic 
zestátněn, čímž bylo ostartováno další období chátrání poutního kostela, který byl převeden do majetku 
Státních lesů jako skladiště. Teprve v roce 2008 přišla naděje na záchranu Barbory. Objekt získal 
soukromý majitel, který investoval vlastní finanční prostředky k rekonstrukci a znovuožití tohoto místa. 
Kostel i myslivna jsou opraveny, přistavěna nová budova a pozemek esteticky upraven včetně nového 
oplocení. To však vzhledem k tradici tohoto místa vzbuzuje poněkud rozpaky. Od Děbolína vede nově 
zpevněná široká cesta, která je součástí turistické trasy s červenou značkou. Od Řečice se na červenou 
můžete napojit v lese Kornici za Mnichem. (Tato stará cesta vznikla v dávných dobách jako odbočka 
k Jindřichovu Hradci od zemské stezky, vedoucí kdysi od Tábora přes Řípec, Zlukov, Nítovice, kolem 
rybníka Zrádná bába pod Řečicí - v místě u dnešního židovského hřbitova - a pokračující přes les Babky 
do Mnichu, Ratiboře a přes Stráž nad Nežárkou k hranicím s Rakouskem, kde měla odbočku na Moravu, 
přes Landštejn ke Znojmu.) 

Jiná možnost je dojet autem za železniční přejezd na Barboře, zaparkovat na odstavné ploše a 
po silnici dojít asi 200 m směrem k Hradci, kde odbočuje vpravo lesní cesta. Ta se po chvíli rozdvojí, ale 

oběma směry dojdete na Barboru, takže si 
můžete udělat malý okruh a nevracet se 
stejnou cestou. Menší děti, a vlastně i 
dospělí, budou před Barborou příjemně 
překvapeni pohledem na pávy, pštrosy a ovce 
v přilehlé ohradě. Problémem však zůstává 
prohlídka interiéru kostela v nyní oploceném 
a uzavřeném objektu. 

Vraceli jsme se potěšeni skvělým 
zážitkem a cestou zpět doufali, že i rodina, 
zoufale volající a hledající svého ztraceného 
bernského salašnického psa, se dočká svého 
uspokojení. V zimním období výlet na 
Barboru potěší asi jen silnější nátury, ale na 
jaře si určitě její prohlídku nenechte ujít. Více 
fotografií s textem Jana Mrázka najdete na 
webové adrese  www.svatabarbora.com. 

         Text a foto  Zdena Maršíková  
 

(Prameny: webové stránky sv. Barbory a „Obrázky z pouti“ Štěpánky Běhalové) 
 

 

Předvánoční činnost modelářů a šikulek 
 

     V tomto slavnostním předvánočním vydání se nebudu široce rozepisovat o současné činnosti. Mám 
pro Vás jen dvě pozvánky. V prvním případě je to do našeho prodejního stánku na vánočních trzích na 
náměstí 22.12.2012. Šikulky si pro Vás připravují spoustu vánočního zboží a samozřejmě tolik oblíbené 
vánoční svícny, po kterých se pokaždé jen zapráší. Takže na vánoční stůl budete mít jako každý rok 
svícen od Šikulek… 
     A druhá pozvánka je na dobu povánoční resp. na 19. leden 2013, kdy náš klub pořádá poprvé 
v Kardašově Řečici modelářský ples. Samozřejmě v kulturním domě, který by měl mít interiéry v daleko 
lepší podobě, než jsme byli zvyklí léta minulá. Pro hosty našeho plesu je připraveno několik vystoupení – 
místní Aerobic Team Kardaška, účast přislíbila cheerleaderová skupina Hell’s Cheerleaders České 
Budějovice a mužská taneční skupina Křečkovi muži. Protože se jedná o modelářský ples, budou 
předvedeny i letové ukázky modelů. Po dlouhé době se hosté dočkají zprovozněného balkonu a jeho 

http://www.svatabarbora.com/
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přísálí, které je už nyní opravdu pěkné a je radost tam strávit večer. O hudební produkci se postará 
místní skupina Baret a večerem Vás provede Karel Sláma. Podrobnosti o připravovaném plese 
naleznete na našem webu www.modelklub.eu, kde uvidíte i aktuální obsazení míst, rozložení stolů a 
jména těch co už se rozhodli zúčastnit se.  
     A na závěr našich několika vět mi dovolte, abych Vám všem popřál krásné vánoční svátky, bez 
hektického shonu při nákupu dárků, bez rybí kosti v krku, zato však strávené s pohodou v okruhu svých 
blízkých. A do nového roku především hodně zdraví, štěstí a také pár potřebných životních i pracovních 
úspěchů.  
                                                                                                               Ing. Milan Karas 
 
                                                                                       

 

Na výlovu, jak na Václaváku 
 

 
     Rybník Rožmberk, toto úctyhodné dílo rybníkáře 
Jakuba Krčína, byl vybudován v letech 1584 – 1590. 
Je největším rybníkem v Čechách s rozlohou 1060 
ha, hrází vysokou 10 m, dlouhou 2,5 km, kterou 
zpevňují i zkrášlují duby, staré 150 – 400 let.   
Letošní výlov Rožmberka probíhal ve dnech  
12. – 14. října. To, co je na výlovu nejzajímavější, 
vlastní zátah a odlovení ryb, probíhalo vždy 
v časných ranních hodinách. A tak, věci neznalý, ač 
zvědavý, návštěvník, jako já, o to podstatné přišel. 
Sobotní odpoledne, 
chvíli slunečné, 
chvíli zamračené, 
poskytovalo sice 
zajímavý pohled na 

téměř vypuštěný rybník, odhalené soustrojí výpusti, ale kromě toho se 
tu člověk cítil trochu jako na Matějské pouti. Spousta stánků, kde se 
dala koupit ryba živá i upravená na různý způsob k okamžité 
konzumaci, bylo i čím zapít, neb ryba chce plavat. Dětem připadala 
dobrodružná procházka po betonovém nájezdu na dně rybníka. Komu 
to vše bylo málo, mohl zkusit odolnost svého žaludku při atrakci, která 
přidala celé záležitosti poněkud pochybnou atraktivitu – proletět se 
helikoptérou, která nad davem lidí nepřetržitě a téměř akrobaticky 
kroužila s ohlušujícím rámusem. Jak je vidět, už ani výlov rybníka se 
neobejde bez patřičné dávky adrenalinu. Stará rožmberská bašta pod 
hrází se nestačila divit. 
     Takže, příště si raději přivstanu, navléknu teplé oblečení a bez 
helikoptérové senzace si pěkně v klidu půjdu užít skutečnou rybářskou 
podívanou, a nemusím až na Rožmberk, jen si  
ohlídám čas výlovu některého rybníku v našem okolí. 

     
Text a foto Zdena Maršíková 

 
 
 

Poděkování městu Kardašova Řečice 
 
     Obyvatelé domu č. 582 na sídlišti T.G.Masaryka tímto děkují městu Kardašova Řečice  
za provedení rekonstrukce chodníků na sídlišti, zejména si vážíme nového chodníku, přiléhajícího 
k našemu domu, včetně bezbariérového vstupu do domu.  
               Za obyvatele domu čp. 582 Ing. Stanislav Semrád  

 

http://www.modelklub.eu/
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Jan Frolík (editor) -  Zaneste city mé ku klidné Řečici... 
 
     Na stránkách svazku, který vychází před letošními Vánocemi k uctění památky Boleslava 
Jablonského, jenž se narodil před 200 lety v Kardašově Řečici, si každý zájemce o minulost rodiště 
tohoto kdysi velmi uznávaného básníka může přečíst sociologicko-osvětovou stať o poměrech, které 
panovaly počátkem 20. století v místních rolnických rodinách, historickou studii o řečických četnících v 
prvních letech samostatného Československa, vzpomínky na dětství prožívané v obci v letech 2. světové 
války, jakož i další podnětné příspěvky, včetně dvou rozhovorů a několika básní inspirovaných Řečicí. 
Každý autor (většina z nich má za sebou bohatou publikační činnost) přitom zaujímá k líčené skutečnosti 
vlastní úhel pohledu, daný jeho životními zkušenostmi a hodnotami. O to je obsah knihy pestřejší. Do 
řečické minulosti se tu ohlížejí biolog a filosof S. Komárek, pokrokový učitel F. A. Soukup, mladý historik  
M. Klečacký, autor bestselleru Dobrý mukl Švenk M. Ryba, literární historik a novinář Zdeněk Mráz, 
suverénní vypravěč V. Klimeš a básník a prozaik A. Šindelář. 
     Ve svazku nechybí ani texty věnované Boleslavu Jablonskému, i z nich však byly vybrány pouze ty, 
které napsali autoři úzce spjatí s K. Řečicí – J. Hrubý, J. Maruna a H. F. Janoušek. Aby si kniha ve 
výběru básní zbytečně nekonkurovala se srdcem napsanou a krásně vypravenou básníkovou biografii, 
jejíž autorkou je Zdenka Maršíková, obsahuje jen několikastránkovou miniantologii Jablonského veršů, 
ozvláštněných ovšem pokusem o jejich „překlad“ do moderní češtiny. 
   Protože titul Zaneste city mé ku klidné Řečici...vychází v omezeném počtu výtisků, bylo jeho vydání 
svěřeno tiskaři, který se specializuje na nízkonákladové publikace,    panu J. Medkovi z J. Hradce. Aby 
se vydání knihy obci co nejméně prodražilo, vzdali se editor i jednotliví autoři honoráře. 
 
 

 
Vzpomínka na gymnaziálního profesora Zdeňka Hrabala 

 
     V letošním roce by se dožil 80ti let občan našeho města gymnaziální profesor Zdeněk Hrabal. Jeho 
nejbližší rodina mě požádala, abych v tomto článku vzpomněl na jeho osobnost. Se strýcem Hrabalem 
mě krom několika málo společně prožitých let a lásce k přírodním vědám pojí skutečnost, že jsem 
v nedávné době dýchal čtyři roky stejný vzduch ze zdí budovy jindřichohradeckého gymnázia, ve kterých 
on celá léta pracoval a žil. 

     Zdeněk Hrabal se narodil 19. března 1932 ve Velkých Pavlovicích do rodiny 
vesnického obuvníka. Studoval na reálném gymnáziu v Hustopečích, kde v roce 
1951 maturoval. Již během gymnaziálních studií projevoval obdiv k přírodním 
vědám, a proto po maturitě odešel studovat obor chemie – biologie na 
přírodovědecké fakultě Masarykovy univerzity v Brně. Po ukončení 
vysokoškolských studií v roce 1955 působil na gymnáziích v Českých 
Budějovicích, v Českém Krumlově a na Pedagogickém institutu v Českých 
Budějovicích. 1. září 1964 Zdeněk Hrabal nastoupil jako středoškolský profesor 
chemie a biologie na jindřichohradecké gymnázium, kde působil více než 30 let 
a nebojím se uvést, že se stal na tomto gymnáziu legendou. 

     Osobních vzpomínek na strýce Hrabala nemám mnoho, přesto se mi jasně a trvale vryly do paměti. 
Jeho pracovitost, neúnavnost, skromnost jsem jako dítě pozoroval na naší společné zahradě. Pracoval 
s pečlivostí jemu vlastní. V prořezávání každého ovocného stromu byla patrná jeho láska k přírodě a 
radost, se kterou v přírodě pobýval. Nechvátaje nikam, své dílo vždy s rozvahou prohlédl, zda by 
nemohlo dojít ještě větší dokonalosti. Tuto pečlivou pracovitost si Zdeněk Hrabal přivezl z rodných 
Pálavských vrchů, do jejichž kraje se oddaně téměř každý týden vracel a obstarával rodnou chaloupku a 
zejména vinohrad po předcích.  
     Po mém nástupu na Gymnázium Vítězslava Nováka v Jindřichově Hradci jsem se dozvěděl, že se 
stejným úsilím pracoval i na tomto ústavu. A to samozřejmě jako pedagog, ale také například jako 
zručný řemeslník v chemické laboratoři, kterou neváhal zvelebovat. Odkaz náročného profesora chemie 
a biologie se dál nese gymnáziem v podání jeho následovníků, mezi kterými jsou i jeho studenti. Zdeněk 
Hrabal byl mezi svými kolegy velmi oblíbený a považovali ho za vtipného společníka. To, že se při svém 
poslání, které bral velmi vážně, dokázal i bavit, ukazuje vzpomínka jeho dlouholetého kolegy a mého 
profesora fyziky pana Bohumíra Jonáka, který s dojetím vzpomíná na jejich společné ,,lovy na studentíky 
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- karbaníky“. Prý se při této činnosti oba bavili a z praktik odhalených studentů nevyvozovali žádné 
postihy. 
Od studentů, kterým profesor Hrabal přednášel, jsem se dozvěděl, že na ně působil stejným dojmem ve 
stupňovité posluchárně učebny chemie, jako na mě mezi ovocnými stromy: přísně, náročně a 
nekompromisně, zároveň však obrovsky pohotově a zběhle při řešení problémů, nápomocně a 
v neposlední řadě též vtipně a originálně. Jeho studentka Marie Valdová vzpomíná na hodiny chemie 
s profesorem Hrabalem, které v jeho podání prý nebyly nikdy nudné a studenti byli ve střehu, tu před 
jeho záludnou otázkou, tu před jadrnými poznámkami, ze kterých vzpomíná na následující: „Dámy, 
tohle sloučit a utíkat do krytu! Děti, děti, vaše úroveň se pohybuje někde těsně nad parketami.“ A 
dodává: „Tyto průpovídky většině z nás dodnes zní v uších, leč srozumitelné zůstávají většinou jen pro 
ty, kteří měli to štěstí a do tajů chemie pronikali v podání pana Zdeňka Hrabala.  
     Byl to nejen vynikající pedagog, ale i vnímavý, moudrý a galantní člověk. Každé ráno jsme se 
potkávali u vlaku a pan profesor nikdy neopomenul smeknout při pozdravu klobouk. 
     A ač jsem se od maturity s chemií více nepřátelila, na pana profesora si vzpomenu vždy ráda, 
dokonce s úsměvem na tváři. Je to tak trochu hříčka osudu, pokud by byl mezi námi, byli bychom 
vlastně „příbuzní“. No nevím, co by tomu pan profesor říkal…“ vzpomíná Marie Valdová. 
     Na výuku profesora Hrabala dnes vzpomíná mnoho a mnoho studentů, spousta z nich jsou i občany 
Kardašovy Řečice a někteří z nich učí i na řečické škole, stejně jako na ostatních ústavech, hradecké 
gymnázium nevyjímaje. Fakt, že profesor Hrabal dokázal studenty naučit exaktně myslet a perfektně je 
připravil na studium přírodovědně zaměřených vysokých škol, dokazuje chemická exkurze studentů 
gymnázia Vítězslava Nováka v roce 2008, které jsem se účastnil. Mezi navštívenými pražskými ústavy a 
chemickými pracovišti byl také Ústav makromolekulární chemie, na kterém působil Otto Wichterle, 
vynálezce kontaktních čoček. Nejvyšší současný představitel tohoto ústavu nás srdečně přivítal a sdělil 
nám, že též studoval na hradeckém gymnáziu a že se na tento vysoký post dostal díky výuce chemie 
profesora Hrabala, která mu umožnila brilantně rozšiřovat znalosti na vysoké škole a stavět na pevném 
základu, který profesor Hrabal bezchybně položil. 
     Myslím, že právě takovéto hodnocení je nejlepším odvděkem vyučujícímu. 
     Studenti na Zdeňka Hrabala vzpomínají jako na oblíbeného učitele, rodina a přátelé jako na člověka 
šlechetného srdce a přímého jednání.   

Tomáš Englický 

 

 
Zlatá šedesátá alias Divadelní ples opět v jiném kabátě 

 
     Snad už se v našem městě stalo tradicí, že místní 
Ochotnický soubor J. K. Tyl zasahuje významnou měrou do 
všelijakého kulturního dění. V této tradici bychom i nadále rádi 
pokračovali, protože naše zapálení je nevídané. Rozhodli jsme 
se tedy v letošním roce uspořádat již 2. ročník Divadelního 
plesu, který se bude konat dne 09. 02. 2013 v místním 
Kulturním domě. Program bude opět velmi rozmanitý, rozdělený 
do několika bloků a budeme se na něm podílet samozřejmě i 
my, ochotníci. K tanci nám zahraje místní kapela BARET, která 
pro Vás neúnavně zkouší nové a nové písně. 
     V loňském roce jsme s velkým potěšením uvítali, že mnoho 
z Vás vyslyšelo naše přání a přišli jste krásně oblečení v duchu 
30. let. I letos jsme se rozhodli udělat náš ples tématický - a to 
v duchu 60. let. Období rock´n´rollu bylo velmi barevné, 
rebelské a přinášelo i mnoho radosti ze života! Pro Vaši módní 
inspiraci doporučujeme zhlédnutí filmů PELÍŠKY, ŠAKALÍ LÉTA 
NEBO STARCI NA CHMELU.  
     Věříme, že si poradíte a strávíme společně krásný večer. 
Přijďte a pobavte se s námi.  
     Těšíme se na Vás. 

 
Za Ochotnický soubor J. K. Tyl Dana Žižková 
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Zpívání u kapličky 
 
Datum: 23. prosince 2012 
             Program:     v 17.00 hodin Setkání u Nítovické kapličky 

- kaplička bude slavnostně osvětlena a vyzdobena a bude otevřena pro 
návštěvníky 
- bude vystavena sbírka andělů 
- před kapličkou bude hrát žesťová kapela pana Macha 
- všichni přítomní si za doprovodu kapely zazpívají koledy 

Srdečně všechny zveme. 
Radek Havlík 

 
 
 

TTAANNEECC  VV  MMEEDDIITTAACCII  --  MMEEDDIITTAACCEE  VV  TTAANNCCII  
 
                Přijďte roztančit svou duši 
                a rozhýbat svá těla 

 Tanec                Tanec se sebou nebo i s ostatními 
                Na pestrou škálu rytmů 
                Buďte jen tak - teď a tady 
 

KDE: Školní družina ZŠ Kardašova Řečice 
KDY: každou středu od 18.00 do 19.30.    
     Těším se na vás! 

VSTUPNÉ: 50,- Kč, děti do 10 let zdarma                                                                                         Lenka JANDEROVÁ, tel.: 607 245 485 
 
 

 
PEDIKÚRA, MANIKÚRA „SLUNÍČKO“ 

  
U vás doma! 

- docházka dle osobní nebo telefonické domluvy 
- možnost zakoupení dárkových poukazů 

                                                                    Ivana   K L A Š K O V Á 
                                                                                    Palackého 200, Kardašova Řečice 

                                   Telefon: 606 757 416 
 

 
 

Kultura v obci PLEŠE 
 

21. 12. 2012 – 18 hodin - Vánoční koncert v kapli sv. Jana a Pavla, účinkuje Machovo  
kvarteto a Akordeonový soubor ZUŠ v Jindřichově Hradci pod vedením Kristýny Fajkusové. 
Vstupné dobrovolné. 
22. 12. 2012 – 20 hodin - Vánoční taneční zábava v hostinci v Pleších, hraje AKORD, vstupné 
80,- Kč. 
31. 12. 2012  - 19 hodin – SILVESTR v hostinci v Pleších. Vstupné 100,- Kč (večeře, novoroční 
přípitek). DISCO. 
12. 01. 2013 – 20 hodin IV. společenský ples v hostinci v Pleších, hraje RADOVĚNKA a 
JEDNIMTAHEM. Vstupné 130,- Kč. Bohatá tombola. 
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Vyřešíme Vaši finanční situaci  
do 24 hodin. Hotovost na cokoliv.  
Kardašova Řečice a okolí.  
               Gabriela  Donátová 

               739 471 011 

 

 
Krásný stromek, zlaté jmelí, za 

okny ať sníh se bělí. Stálé zdraví, 

pevný krok ať provází vás celý rok. 

Krásné Vánoce a šťastný Nový rok 

přejí Šikulky při Model klubu 

Kardašova Řečice. 

 

 

Vánočni svátky jsou krásné nejen pro vůni jehličí, 

sladkou chuť cukroví, ale hlavně díky společně 

stráveným chvílím doma u stromečku. Krásné 

Vánoce a spokojený nový rok 2013 vám všem 

přeje kolektiv zaměstnanců Městského úřadu 

v Kardašově Řečici a redakční rada Řečických 

zajímavostí.  
Vydává Městský úřad v Kardašově Řečici jako čtvrtletník, IČO 00246905. 
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